
 
POSLANECKÁ  SNĚMOVNA  PARLAMENTU  ČR

Hospodářský výbor
5. volební období

Podvýbor pro podnikatelské prostředí

Z Á P I S

ze 4.  schůze konané dne  27. února 2007 od 14.00 hod.
v budově  PSP ČR, Sněmovní 1

Přítomni poslanci: J. Plachý, Z. Prosek, K. Sehoř, Z. Lhota, K. 
Dimitrov, M. Váňa, 

M. Melčák, A. Rádl
Nepřítomni poslanci: P. Hrnčíř, M. Mertinová            

  Hosté:      MPO: ředitel odboru B. Grégr, J. Chroustovský, 
Veselá, V. Knor

CzechInvest: generál. ředitel T. Hruda
Svaz chemického průmyslu: ředitel L. Novák
Hospodářská komora: viceprezident  F. Holec
Svaz podnikat. ve stavebnictví : prezident V. Matyáš
Zástupce  odborového svazu podnikatelů ve 

stavebnictví        
 
Pořad schůze:

1. Zahájení a schválení pořadu
2. Prezentace Svazu chemického průmyslu ČR
3. Dopady legislativy REACH na průmysl a stavebnictví z pohledu MPO
4. Prezentace Svazu podnikatelů ve stavebnictví ČR
5. OPPI – možnosti podpory průmyslu a stavebnictví
6. Návrh termínu a pořadu příští schůze
7. Různé

Ad 1/  Schůzi zahájil předseda podvýboru ing. J. Plachý. Uvítal přítomné a navrhl změnu v pořadí
projednávaných bodů uvedených na pozvánce. Návrh programu i změny v pořadí 
projednávaných bodů byly schváleny.

Ad 2/,  Ad 3/   Po úvodních slovech k jednotlivým bodům pořadu došlo k propojení diskuze. Za 
Svaz chemického průmyslu ČR uvodní slovo přednesl  jeho ředitel ing. Ladislav Novák 
k  „Nařízení  Evropského parlamentu č. 1907/2006 ze dne 18.12.2006 – REACH – 
o registraci, hodnocení, povolování a omezování chemických látek s platností od 1.6.2007 
ve všech členských státech a o zřízení Evropské agentury pro chemické látky. Upozornil, 
že nová chemická legislativa významně ovlivní stávající platnou českou chemickou 
legislativu. Svaz dostal formou grantu od MPSV finanční prostředky na proškolení 
zájemců o chemický program REACH. Dále byli poslanci informování, že Svaz vytvořil 
program „Adaptabilita a posílení konkurenceschopnosti chemického průmyslu  ČR“ a v té 
souvislosti ředitel požádal o možnost účastnit se jednání o zákonech a jejich 
připomínkování. V závěru ještě informoval, že Svaz připravuje založení servisní organizace
„REACH-centrum.cz“.



Informace dále doplnil zástupce MPO ing. Jiří Chroustovský, který mimo jiné sdělil, že 
uvedené nařízení má nahradit cca 40 právních úprav EU zabývajících se chemickými 
látkami tak, aby se minimalizovala rizika pro zdraví lidí a zároveň dopady na životní 
prostředí. Rozhodování, hodnocení a povolování převezme Evropská chemická  agentura,  
která bude sídlit v Helsinkách a plně funkční by měla být od 1.6.2008.
 
V rozpravě vystoupil ředitel Svazu chemického průmyslu ing. Novák, prezident Svazu 
podnikatelů ve stavebnictví ing. Matyáš a se svými připomínkami, dotazy a návrhy 
vystoupili dále všichni přítomní poslanci. K jejich připomínkám a názorům se vyjadřovali 
postupně odpovědní pracovníci  z MPO, Svazu chemického průmyslu, Svazu podnikatelů 
ve stavebnictví a Hospodářské komory. Byl vysloven názor, že REACH bude mít hlavní 
dopad na malé a střední podnikatele a poslanci nabídli kontakty všem přizvaným hostům ke
spolupráci v oblasti připravované legislativy. 

Ve svých vystoupeních se vyjádřili poslanci především tak, že je třeba, aby MPO aktivněji 
pomatovalo na malé a střední podnikatele a vypracovalo „číselnou dopadovou studii“ 
právě s ohledem na jim vznikající problémy a to ještě před kroky, které budou tvrdé 
především z MŽP. Za MPO ing. Veselá informovala, že již byla v resortu  vytvořena studie,
ale ještě chybí některé informace, o které bude dopracována.

Po obsáhlé rozpravě se poslanci shodli na názoru, že je nezbytné informovat hospodářský 
výbor PSP a doporučit, aby požádal ministra průmyslu a obchodu a ministra životního 
prostředí o předložení analýzy dopadů legislativy REACH na malé a střední podnikatele 
ještě před předložením novel zákonů do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR.
(usnesení č. 3).

Shoda poslanců byla i na návrhu dalšího usnesení, kterým by doporučili hospodářskému 
výboru, aby požádal ministra průmyslu a obchodu o vytvoření nového programu podpory 
malého a středního podnikání v souvislosti se zavedením legislativy REACH.
(usnesení č. 4). 

Ad 4/  Prezident Svazu podnikatelů  ve stavebnictví ČR ing. Václav Matyáš ve svém úvodním 
slově  poděkoval za to, že se Svazem jsou ve stálém kontaktu poslanci z každé politické 
strany zastoupené v Parlamentu ČR . 
Kriticky se vyjádřil k rozsáhlé a často nepřehledné legislativě, která poškozuje nejen velké, 
ale hlavně malé a střední podnikatele,  dále k řešení  problémů státního rozpočtu,  kde 
nejsou  systémově  a  efektivně stabilizovány finanční zdroje a  považuje za nesprávné, že je
veřejný dluh snižován na úkor investic. 
Dále informoval, že hlavním cílem je koncipovat a prosazovat potřeby a zájmy stavebního 
odvětví. K tomu Svaz organizuje poradenskou činnost pro čerpání dotací z fondů EU. 
Hovořil i o spolupráci se Svazem průmyslu a dopravy a celou řadou dalších institucí. 
Připomenul  též dva základní cíle pro nejbližší období a to je udržení konjunktury českého 
stavebnictví a zlepšení podnikatelského prostředí. 

Ad 5/ „Operační program Podnikání a inovace na léta 2007-2013“ uvedl ředitel sekce MPO 
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JUDr Břetislav Grégr  - podkladový materiál obdrželi všichni poslanci. V úvodním slově 
informoval o tzv. Strategické orientaci OPPI, která odpovídá potřebám české ekonomiky 
vyplývajícím ze socio-ekonomické analýzy a má za cíl zvýšit konkurenceschopnost české 
ekonomiky a přiblížit výkonnost průmyslu a služeb úrovni služeb předních průmyslových 
zemí. Program bude v nejbližších dnech projednán ve vládě a poté bude jednáno 
s Evropskou komisí, která má určité výhrady. Např. u strukturálních fondů, vyžaduje 
podrobnou administrativu. Dále jsou problémy v české legislativě, která je v řadě  případů 
zastaralá, (např. zákon o rozpočtových pravidlech). 
Dále informoval poslance generální ředitel Agentury CzechInvest Mgr Tomáš Hruda, MBA 
o zapojení do OPPI. Poslancům byl rozdán podkladový materiál, který  obsahuje zapojení 
CzechInvest do strukturálních fondů EU. Po úvodním slově  generálního ředitele se 
v rozpravě rozhovořili poslanci a přednesli řadu dotazů . Mimo jiné bylo poukázáno na to, 
že OPPI je financován pouze z jednoho fondu, a to z Evropského fondu pro regionální 
rozvoj. Byla konzultována i složitá otázka dopravní infrastruktury a její financování. 
V rozpravě se vyjádřili všichni přítomní poslanci a bylo jimi i připomenuto, že ne všechna 
odvětví si na sebe vydělají a proto musí být dotována z jiných odvětví. 
V závěru poslanci vyslovili přítomným zástupcům podniků a organizací v mnoha          
případech plnou podporu s tím, že jsou připraveni s nimi dále konzultovat  a  případně 
pomáhat řešit problémy, které jsou v jejich kompetenci. 

 
Ad 6/ Příští schůze podvýboru  se bude konat 3. března od 13.00 hod.  v zasedací místnosti         

hospodářského výboru č. 306 a na jejímž pořadu bude problematika obchodu a cestovního 
ruchu. 

Jednání bylo ukončeno v  17.20 hodin.
Zapsala asistentka podvýboru
Hana Ambrožová

    Ing. Jaroslav  P l a ch ý  

                   předseda podvýboru:
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	Hana Ambrožová

